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Predmet; Odgovor na poslaničko pitanje poslanika Marka Milačića

Poslanik Marko Milačić, postavio je sljedeće pitanje na koje traži odgovor i u pisanoj 
formi, od strane ministra poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede:

POSLANIČKO PITANJE

Kako komentarišete poziv i zahtjev dijela opozicije i pojedinih poljoprivrednika 
za Vašu smjenu?

Na postavljeno poslanićko pitanje dajemo sljedeći

ODGOVOR

Poštovane poslanice i poslanici, poštovani g-dine Milačiću,

Izborom nove Vlade u decembru 2020. godine, i mene kao ministra poljoprivrede, šumarstva 
i vodoprivrede, preuzeo sam ogromnu odgovornost da svojim znanjem i iskustvom, radom i 
vizijom kreiram novu, održivu i zdravu politiku u poljoprivrednom sektoru okrenutu prema 
poljoprivrednim proizvođačima i za dobro Crne Gore.

Dolaskom u ministarstvo zatekao sam jedno haotično stanje u svakom segmentu, a o čemu 
je javnost informisana. Ono što sam tada izneo je bilo samo dio svega što sam zatekao, a 
što sam cijenio da treba da budu upoznati naši građani.
Istina, očekivao sam uređenije stanje, iako znajući kakva se politika vodila svih prethodnih 
godina i činjenice da su interesni lobiji bili srasli sa državom u svim segmentima, ono što sam 
zetekao, koliko nemara i sistematski loših poteza da je čudo da je poijoprivreda uopšte i 
opstajala. Odmah sam preduzeo niz aktivnosti, a koje su se odnosile na analizu trenutnog 
stanja, zatvaranje ventila preko kojih se odlivao novac za nešto što nije bilo zakonito. uz 
plaćanje svih tekućih obaveza koje su proisticale iz obaveza koje ima ovo ministarstvo.

Trebalo je djelovati brzo i efikasno iako je često slučaj trebalo posmatrati pojedinačno jer su 
nagomilane obaveze, tužbe zbog propusta administracije, i nasleđeni problemi nametnuli 
takav pristup.
Djelovali smo u više pravaca i nabrojaću nekoliko najznačajnih i konkretnih aktivnosti i to:

Izradili smo mjere agrobudžeta, kao rezultat direktne komunikacije sa stotinama 
poljoprivrednika iz različitih sektora kako bi kreirali strateški dokument, baziran na 
realnim potrebama preko koga podstičemo i unapređujemo poljoprivrednu
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proizvodnju. OvaJ agrobudžet predstavlja glas poljoprivrednika, svega onoga što su 
oni rekli da im treba.
Sve obaveze plaćanja prema poljoprivrednom sektoru isplaćivali smo redovno. 
Pokrenuli smo rad na strateškim dokumentima kao što su sektorske analize, a čiji 
završetak očekujemo do kraja avgusta mjeseca nakon čega pristupamo izradi 
Strategije razvoja poljoprivrede u Crnoj Gori za naredni pianski period.
Krenuli smo u proceduru izrade strategije šumarstva i drvne industrije 
Krenuli u stvarno rešavanje problema, kako bi podigli proizvodne objekte o kojima se 
pričalo, a nisu realizovani. Sada imamo reprezentativni objekat - Kuću maslina u 
Baru, sa izložbenim, prodajnim i multimedijalnim sadržajem gdje smo dogovorili 
partnerstvo sa lokalnom upravom u Baru. U toku je još nabavka opreme kako bi se 
proizvodni pogon Kuće maslina stavio u funkciju za proizvodnju ekstradevičanskog 
maslinovog ulja za sve maslinare Crne Gore. Očekujemo potpuni završetak radova 
do kraja godine i stavljanje ovog objekta u funkciju.
Analiza zatečenog, a vrlo nesređenog stanja za Kuću voća u Andrijevici, gdje su 
rokovi uveliko probijeni, gdje nijesmo imali nikakve studije za upravljanje objektom, 
kao ni plan upotrebe i organizovanja otkupa, prerade i plasmana proizvoda niti viziju 
šta bi bio konačni proizvod. Pristupili smo izradi studije tržišta, modela upravljanja i 
predlogu petogodišnjeg plana poslovanja, u skladu sa novim smjernicama koje smo 
definisali.
Pokrenute aktivnosti i obezbeđena sredstva za izgradnju kuća poljoprivrede u 
Beranama i Nikšiću sa ciljem da se olakšaju aplikacije poljoprivrednicima.
Jačali smo poijoprivrednu struku - Ogledno imanje Biotehničkog fakulteta je sada 
opremljeno kompletnom linijom poljoprivredne mehanizacije (voćarsko-vinogradarski 
traktor sa prikolicom, voćarsko-vinograđarski plug za unutarrednu obradu, međuredni 
vibrokultivator, malčer, atomizer nošeni, uređaj za tretiranje korova), a za vinopodrum 
nabavljen je vinifikator sa čilerom za kontrolisanu fermentaciju vina, sistem za 
filtraciju i flaširanje rakije i poluautomatska etiketirka - što je prvi put da su podržani 
posle 30 godina a naša su najeminentnija institucija u naučnoistražiačkom smislu 
napolju poljoprivrede.
Za opštine na sjeveru Andrijevicu, Berane, Bijelo Polje i Plužine kroz projekat smo 
nabavili terenska vozila dačija daster . Za Plužine nabavili smo i čamac za 
intervencije na Pivskom jezeru u sektoru vodoprivrede .
Smanjili smo PDV na jaja kao osnovnu životnu namirnicu, Zahtjev koji proizvođači 
upućuju više od 10 godina kontinuirano, kako bi postali konkurentniji a proizvodi 
povoljniji za potrošače.
Obišli smo gotovo sve opštine u Crnoj Gori kako bi čuli njihove probleme i prioritete u 
oblasti ruralne infrastrukture, izgradnje puteve i vodovoda i uvrstili ih u plan za 
realizaciju. Razgovarali smo i posjetili poljoprivredne proizvođače od Kruševica u 
Herceg Novom, do Ulcinja na krajnjem jugu, preko Golubovaca i Zete, Bjelopavlića i 
Sinjajevine do Rožaja i Prokletija u Gusinju.
U saradnji sa Vojskom Crne Gore probili smo puteve u Valdanosu praveći značajnu 
uštedu za budžet. Takođe u saradnji sa Vojskom Crne Gore, Ministarstvom ekologije 
i Ministarstvom ekonomskog razvoja inicirali smo i organizovali izvođenje radova na 
Adi Bojani čime je sprečena dalja erozija plaže, i pripremljena plaža za sezonu uz 
uštedu budžetskih sredstava od više stotina hiljada eura.
Sanirali smo štete od poplava u oblastima u okolini Skadarskog jezera, pružajući 
podršku poljoprivrednim proizvođačima i pomažući im da se oporave od nastale 
štete.
Aktivnosti na pripremi nacrta IPARD III programa, za naredni programski period gde 
ugovaramo mjere i obim podrške sa našim međunarodnim partnerima.
Aktivnosti na izradi i sprovođenju mjere M7 IPARD II programa, za koju je raspisan 
javni poziv 23 juna a koja se tiče podsticaja za ruralni turizam sa ciljem razvoja seia i 
usluga u ruralnim područjima čime povezujemo poljoprivredu i turizam.
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Uradili smo pripremne aktivnosti za raspisivanje javnih poziva za mjeru M1 i mjeru M3 
koje če biti realizovane u 4 kvartalu godine.
Radimo na zakonodavnim dokumentima gdje smo predlagali i predlažemo nove 
zakone kao i izmjene i dopune većeg broja zakona i podzakonskih akata od 
posebnog značaja za oblast poljoprivrede {zakon o maslinarstvu, zakon o 
poljoprlvredi i ruralnom razvoju, zakon o vinu I dr). Kao I zakone iz oblasti dobrobiti 
životinja, bezbjednosti hrane i dr. Zakona o divljači i lovstvu idr.
Radimo na preispitivanju realizacije koncesionih ugovora iz oblasti šumarstva i 
vodoprivrede
U sektoru ribarstva aktivno se radi na rešavanju pitanja izgradnje ribarskih luka u 
Baru i Herceg Novom i Ulcinju
Tokom godlne, prateči situaciju na tržištu poljoprivrednih proizvoda Ministarstvo 
intervenisalo prvo u mijekarskom sektoru, potom u skladištenje i povlačenje sa tržišta 
preko 700 000 kg merkantilnog krompira kako količine ne bi propale I kako bl zaštitili 
domaće proizođače.
U sektoru mljekarstva reagovali smo ponovo, tako što smo zbog poskupljenja stočne 
hrane donijeli odluku o privremenoj pomoči u iznosu od 0,02 centa po 1 litra mlijeka 
za sve prozvođače koji predaju mlijeko mljekarama kao i onim proizvođačima koji 
vrše preradu mlijeka u sir na svojim porodičnim gazdinstvima. Pomoč se daje za dva 
mjeseca (jun i jul) i u toku je administrativna obrada podataka a isplata se očekuje 
narednih dana u sklopu redovnih isplata za premlje za mlljeko.
Pokrenuli smo tržišne intervencije na sektore proizvodnje mladog krompira i lubenice 
gde viškovi iznose više hiljada tona. Na ovaj načln smo zaštltili naše poljoprivredne 
proizvođače kako prodajna cijena ne bi pala ispod proizvodne cijene.
Podrškom od 5 centi po kilogramu stočne hrane, koja je juče pokrenuta i realizovače 
se od početka avgusta kao što smo obečali direktno čemo podržati sektor stočarstva 
(govedarstvo, živinarstvo, svinjarstvo) kao i ribarstvo.

Gotovo sve ovo smo uradili bez agrobudžeta zato je naŠ uspjeh ogroman. Sada krečemo u 
realizacije mjera i sprovođenje viztje koju smo zamislili.

Ovo Ministarstvo je u cjetokupnom prethodnom periodu, radilo na zakonit i veoma 
transparentan način. Svjedoci ste da smo na našem sajtu objaviii niz dokumenata koji su od 
značaja za javnost i javno ih publikovali, kako bi naši građani imali punu informaciju o 
svakom evru koja se plača, jer je to novac svih obveznika. Poslednje što smo objaviii su 
spiskovi sa dobijenim isplatama po raznim osnovama i plačanja iz prethodnog perioda kako 
bi svako mogao dobiti informaciju ko su bili privilegovani poljoprivrednici u prethodnom 
periodu.
Kao što sam obečao na početku mandata, ovo ministarstvo dok sam ja na njegovom čelu 
radiće isključivo transparentno, javno, bez privilegovanih, partnerski sa proizvođačima, 
spremno na saradnju, ali ne i na ucjene i poiitikanstvo.

Mi smo tu za naše građane i za naše proizvođače, da zajednički podižemo kvalitet naših 
proizvoda kao i bezbjednost hrane i da unapređujemo poljoprivrednu proizvodnju kako po 
kvalitetu tako i po obimu. Samo tako možemo i žeiimo naprijed.
Da smo na pravom putu pokazale su prezentacije agrobudžeta koje smo održali gotovo u 
svim gradovima, gdje smo prezentovaii sve mjere, pokrenuii desetine javnih poziva i imali 
očigledno zadovoljstvo naših poijoprivrednih proizvođača koji i sami kažu da nikada nisu 
dobijali više i da su ovo značajne novine i podrška.

Na Vaše pitanje kako komentarišem pozive i zahtjeve dijela opozicije i pojedinih 
poljoprivrednika za moju smjenu, mogu da odgovorim da radim zakonito, transparentno, 
pošteno i odgovorno sa namjerom da unaprijedim stanje u poijoprivredi.
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Činjenica je da poljoprivrednici ove godine po svim mjerama dobijaju isto ili više, ali i da 
imaju nove mjere. Moj cilj je očuvati postojeće, razviti i ojačati poljoprivrednu proizodnju, 
razviti drvnu industriju. Dovesti investitore i otvoriti fabrike. Otvoriti nova radna mjesta u 
reainom sektoru.

Ko su ti koji traže moju ostavku - traže je bivši ministri, pomoćnici ministara, partijski 
funkcioneri bivšeg režima. njihovi poslanici i odbornici, oni od kojih smo naslijedili zemlju u 
ovakvom stanju i poljoprivredu koja je razvijana bez inputa i vizije održivosti.

Tu su i oni koji su imali interese. bili privilegovani na razne načine ili podržavani bez osnova.

Očigledno je da žele moju ostavku razni tajkuni jer više trupac ne mogu dobiti za 5 eura, već 
je početna cijena 40 eur po m3, jer radimo na suzbijanju nelegalne eksploatacije šljunka 
štiteći naše rijeke, jer ne dozvoljavamo da neosnovano uzmete višemilionske odštete jer 
Vam je to neko omogućio. Mnogo je bilo takvih i razumem da im smetam.

Ja ću raditi ovaj posao najbolje što znam, odgovorno, zakonito i sa namjerom da pomognem 
svakom ko želi pošteno da radi. Svima koji su navikli da rade nepošteno smetaću sve više.

Gospodo potpisnici zahtjeva za moju ostavku ja sa svojim narodom dijelim i dobro i loše, ali 
moja interesovanja nijesu kao vaša, a 30 godina vaše vlasti sve govori, tako da su dalje riječi 
suvišne.

„Pomenulo se a ne ponovilo se“ kaže naš narod, i ja ću Vas sve tako pozdraviti,

G
poštovanjem, ^

mr Aleksandar Stijović 

MINISTAR

4


